
 شیراز-توانایی،خبرنگاراقتصادسرآمد-در جلسه 
کمیسیون صادرات، واردات و گمرک اتاق بازرگانی 
فارس، معضلات و مشکلات ترخیص کالا در مناطق 

ویژه اقتصادی کارشناسی و بررسی شد.
در این جلسه خسرو فروغان عضو هیات نمایندگان 
و رئیس کمیســیون صادرات، واردات و گمرک اتاق 
بازرگانی فارس گفت: زمانی که تولیدکننده می خواهد 
به منطقه  ویژه اقتصادی وارد شود، بر اساس تسهیلاتی 
که قانون برای آنان تعریف و مشخص کرده  فعالیت 
خود را آغاز می کند و می توان گفت با برنامه ریزی و 
آگاهی از موارد قانونی موجود در این منطقه وارد میدان 

فعالیت اقتصادی شده است.
وی افزود: شــرکت هایی که در منطقه ویژه اقتصادی 
شــروع به فعالیت می کنند امید دارند روزی بتوانند 
صادرات داشته باشند و از معافیت ها استفاده کنند، اما 
اکنون در خصوص معافیت ها هم مصوباتی صادر شده 

که این امکان را لغو می کند.
فروغان اظهارداشت: هم اکنون که به  علت تحریم ها 
دچار مشــکلات اقتصادی زیادی هستیم، امکانات 
قانونی باید به واحدهای تولیدی داده شود، تا به تولید 
کشور و اقتصاد استان کمک کند و در این شرایط نباید 

یک مصوبه تمام مجموعه را از بین ببرد بنابراین باید از 
طریق مراجع قانونی این مشکل را حل کرد.

وی اضافه کرد: این درحالی اســت که زمانی هم که 
واحد تولیــدی برای تخصیص تســهیلاتی که حق 
مسلم آن است، دچار مشکل می شود، بقیه واحدهایی 
که قصد ورود و ســرمایه گذاری دارند، دچار ترس 
می شوند و از ورود به منطقه ویژه منصرف می شوند و 

برنامه ریزی های انجام شده برای مناطق ویژه به نتیجه 
مطلوب نمی رسد.

در ادامه این جلسه امید ماهرانی عضو هیات نمایندگان 
اتاق بازرگانی فارس نیز گفت: توان صادراتی در شرکت 
های موجود در منطقه ویژه اقتصادی شیراز وجود دارد 
و این درحالی است که از شرکت های موجود در منطقه 
ویژه اقتصادی درخواست برای صادرات به کشورهای 

منطقه نیز زیاد است و با توجه به اینکه افزایش صادرات 
در دستور کار کشور نیز هست اما مشکلات فراوانی سد 

راه این صادرکننده است.
به گفته وی عمده این مشکلات می توان به در صورت 
فروش به خارج از کشور بازگشت سرمایه و ال  سی 
وجود ندارد و اگر مشکلی برای صادرکننده به وجود 
آید، در هیچ دادگاه بین المللی نمی تواند شکایت کند 
و همچنین ســود بانکی برای وام هایی که بانک ها به 

تولیدکننده ها می دهند بسیار بالاست. 
همچنین نادر طیبی مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی 
اســتان فارس هم با توجه به مشــکلات مطرح شده 
گفت: طبق قانون ثبت ســفارش برای فعالین منطقه 
ویژه نیاز است، اما از سال ۱۳۹۵ بعد از گرانی قیمت 
دلار بخشنامه هایی صادر شد که قانون منطقه ویژه را 

بی اثر کرد. 
وی با بیان اینکه این قانون برای تسهیل کار تولیدکننده 
نوشته شده بود ادامه داد: تنها راه حل مشکلات کنونی 
نیز بازگشت به اصل قانون اســت و برای کسانی که 
سرمایه گذار خارجی ندارند، به  صورت ثبت سفارش 
آماری و کسانی که سرمایه گذار خارجی دارند، ثبت 
سفارش بدون انتقال ارز برای آن ها انجام می شود و در 
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مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای استان  : ۷۴۰ حرفه مهارتي متناسب با نیاز بازاربوشهر شناسایی شد

بوشهرسهیلا کرمپورنیا، خبرنگار اقتصادسرآمد-مدیر کل آموزش  فنی و حرفه ای استان بوشهر گفت: ۷۴۰ حرفه متناسب با نیاز بازار استان شناسایی شده و آموزش های لازم نیز به جوانان داده می شود.
به گزارش روابط عمومي اداره کل آموزش فني و حرفه اي استان بوشهر، عبدالمجید دراهکی در همایش اقتصادی شهر خورشید و تجلیل از فعالان اقتصادی شهرستان دشتی اظهار داشت: یکی از بزرگترین 
چالش های دولت بیکاری است که امروزه خیلی از خانواده های ما در استان با این مقوله مواجه هستند. وی افزود: یکی از اقدامات پیش رو دولت رفع موانع بیکاری و تولید در سطح کشور است. مدیر کل آموزش  

فنی و حرفه ای بوشهر ادامه داد: یکی از موارد مهم که می توانند در شرایط فعلی زمینه اشتغال جوانان را فراهم کند کار آفرینی و توانمند سازی و مهارت آموزی است.
وی خاطر نشان کرد: یکی از چالش های پیش رو ما در مرکز فنی و حرفه ای استان فرهنگ مهارت آموزی وآموزش فنی و حرفه ای است. دراهکی اضافه کرد: آنچه که اقتصاد ما را تضمین می کند تخصص و 
مهارت است که ما می توانیم فرزندانمان را از طریق آموزش های مهارتی توانمند کنیم. وی بیان کرد: در حال حاضر ۷۴۰ حرفه متناسب با نیاز بازار استان شناسایی شده و آموزش های لازم نیز به جوانان داده 

می شود که می طلبد افراد مراجعه و اشتغال خود را تضمین کنند.

در کمیسیون صادرات اتاق بازرگانی فارس انجام شد؛

 بررسی مشکلات ترخیص کالا درمناطق ویژه اقتصادی 

دامداران کرمانشاهی صاحب »دامدار کارت« می شوند

مدیرکل گمرکات استان اصفهان اعلام کرد: 

واردات ۱۴۳ میلیون دلاری کالا از چین به اصفهان

ایران زمین 7اخبار 7ایران زمین ایران زمین

کرمانشــاه -کبودی،خبرنگاراقتصادسرآمد-
سرپرست معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 
کشاورزی استان کرمانشاه گفت: دامداران روستایی 
و عشایری استان صاحب دامدار کارت تا سقف ۵۰ 

میلیون تومان می شوند. 
نادر پرور با اشاره به برنامه ریزی دولت برای حمایت 
از دامداران، گفــت: با توجه به نیاز مبــرم دامداران 
روستایی و عشایری استان به نقدینگی جهت تامین 
نهاده های دامی، دامــدار کارت در اختیار دامداران 
استان قرار خواهد گرفت. وی با بیان اینکه کار ثبت 
نام از دامداران متقاضی برای دریافت دامدار کارت 
در مراکز جهاد کشاورزی شهرستان ها شروع شده، 

گفت: تاکنون هشت شهرستان استان مدارک دامداران 
متقاضی را برای دریافت دامدار کارت به شعب بانک 

کشاورزی در استان ارسال کرده اند.
سرپرست معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 
کشاورزی استان کرمانشاه گفت: لازمه دریافت دامدار 
کارت پلاک کوبی و بیمه شدن دام ها در مراکز جهاد 
کشاورزی بوده که پس از انجام این مراحل متقاضیان 
برای دریافت دامدار کارت به بانک کشاورزی معرفی 
می شوند تا ظرف یک هفته کارهای مرتبط با دریافت 
دامدار کارت عملیاتی شود. وی ادامه داد: دامداران 
پس از دریافت دامــدار کارت می توانند به ازای هر 
راس دام ســبک مبلغ ۳۰۰ هزار تومان و به ازای هر 

راس دام سنگین مبلغ ۷۰۰ هزار تومان و تا سقف ۵۰ 
میلیون تومان تسهیلات دریافت کنند. پرور ادامه داد: 
تسهیلات دامدار کارت سه ساله بوده و با سود یازده 
درصد به دامداران پرداخت می شود. پروراضافه کرد: 
دامداران می توانند از دامدار کارت صرفا برای خرید 
نهاده های مورد نیاز بخش دامداری استفاده کنند. وی 
سهمیه استان کرمانشاه برای دریافت »دامدار کارت« 
را در مرحله اول 2۵ میلیارد تومان اعلام کرد و افزود: 
گرچه این عدد با توجه به آمار بالای دام های موجود 
در استان عدد زیادی نیســت، اما از وزارتخانه قول 
گرفته ایم در صورت تخصیــص کامل این حجم از 
تسهیلات به دامداران، افزایش سهمیه داشته باشیم. 

وی با بیان اینکه دامداران استان کرمانشاه سه میلیون 
راس دام سبک و 2۵۰ هزار راس دام سنگین دارند، 
گفت: سالانه بالغ بر ۴۵ هزار تن گوشت قرمز و ۴۰۰ 

هزار تن شیر در استان کرمانشاه تولید می شود.

اصفهان-سمیه کربلایی،خبرنگاراقتصادسرآمد- 
مدیرکل گمرکات استان اصفهان با اشاره به واردات ۱۴۳ 
میلیون دلاری چین به گمرک استان، گفت: در ۹ ماهه 
۱۴۰۰ درآمد ارســالی به خزانه توسط گمرکات استان 
اصفهان نسبت به مدت مشابه ســال قبل، ۱۷۶ درصد 

رشد داشته است. 
رسول کوهســتانی پژوه درباره واردات کالا از طریق 
گمرکات استان اصفهان، اظهار کرد: در ۹ ماه امسال ۸۷ 
هزار و ۳۳۱ تن کالا بــه ارزش ۴۵۹ میلیون و 2۶۷ هزار 
دلار از طریق گمرکات اســتان  اصفهان ترخیص شده 
که از لحاظ وزنی 2۳ درصد و از حیث ارزش ۵۳ درصد 

افزایش داشته است.
وی افزود: در این مدت تشــریفات واردات از طریق 
گمرک اصفهان ۴۵ هزار تــن و ارزش 2۷۱ میلیون و 

۸۰۸ هزار دلار، گمرک اختصاصی مجتمع فولاد مبارکه 
۳۶ هزار تن و به ارزش ۱۷۴ میلیون و ۹۶۴ هزار دلار و 
گمرک اختصاصی ذوب آهن ۵ هزار تن و به ارزش ۱2 
میلیون و ۴۹۴ هزار دلار بوده است. وی عمده کالاهای 
وارداتی گمرکات استان اصفهان را ماشین آلات خطوط 
تولید، اجزا و قطعات و مواد اولیه مورد نیاز واحدهای 
تولیدی دانست و گفت: در ۹ ماهه نخست امسال ۱۳۵ 
میلیون دلار ماشین آلات و دستگاه های برقی، ۱۱۸ میلیون 
دلار ماشین آلات مکانیکی، ۵۳ میلیون دلار چدن و آهن 
و فولاد، 2۳ میلیون دلار مواد پلاستیکی و 2۰ میلیون دلار 
وسایل نقلیه )کامیون( و اجزا و قطعات خودرو از طریق 

گمرکات استان اصفهان ترخیص شده است.
مدیرکل گمرکات اســتان اصفهان دربــاره مهم ترین 
کشورهای صادرکننده کالا به مقصد گمرک اصفهان، 

تصریح کرد: در این مدت چین ۱۴۳ میلیون دلار، آلمان ۷۳ 
میلیون دلار، ترکیه ۵۶ میلیون دلار، امارات متحده عربی 
۳۹ میلیون دلار و هند ۳۸ میلیون دلار مبدا واردات کالا به 

مقصد گمرکات استان اصفهان داشته است. 
وی میزان درآمد وصولی گمرکات استان اصفهان را ۶ 
هزار و ۴۷۸ میلیارد ریال برشمرد و اظهار کرد: در ۹ ماهه 
۱۴۰۰ درآمد ارســالی به خزانه توسط گمرکات استان 
اصفهان نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱۷۶ درصد رشد 
داشته است.  کوهستانی پژوه در زمینه تسهیلات گمرک، 
توضیح داد: با ارائه بسته حمایت از تولید؛ پشتیبانی و مانع 
زادیی ها و با اطلاع رسانی مؤثر آن و افزایش فعالان مجاز 
اقتصادی )AEO( در دو سال گذشته از چهار شرکت 
)سال ۹۸( به ۳۶ شرکت توانسته ایم تسهیلات متنوعی به 

آنها ارائه می کنیم.

وی تأکید کــرد: در واحدهای تولیدی اســتان پهناور 
اصفهان، با ایجاد ۳۵ باب انبارهای اختصاصی زیر کلید 
گمرک )در سال ۹۸، هشــت انبار اختصاصی داشتیم( 
هزینه های تخلیه، بارگیری، انبارداری، دموراژ همچنین 
زمان ترخیص مواد اولیه واحدهــای تولیدی به نحو 

چشمگیری کاهش یافته است.

 اتمام فاز یک طرح نور خدمت در شهرستان چادگان 
اصفهان-سمیه کربلایی،خبرنگاراقتصادسرآمد-  مهندس مجتبی یادگاری مدیر امور برق 
شهرستان چادگان از اتمام فاز یک طرح نور خدمت در ۱2 روستای بخش چنارود شمالی 
وجنوبی به تعداد ۱۱۵ دســتگاه چراغ ال ای دی و جایگزینی با چراغ های ۵۰ وات بخار 
سدیم خبر داد و گفت هدف از این اقدام بهسازی روشنایی معابر روستاها،مدیریت واصلاح 
مصرف برق دربحث روشنایی معابر، سرعت بخشی به خدمات رسانی در راستای رفع 
خاموشی ها، کاهش هزینه های نگهداری و تعمیرات با توجه به نرخ خرابی پایین چراغ های 
ال ای دی، کاهش اثرات زیان آور زیست محیطی با هدف حذف لامپ های گازی بخار جیوه 

و بخار سدیم و بهبود کیفیت روشنایی و پخش نور در معابر عنوان کرد.
مهندس یادگاری افزود این طرح با اعتباری بالغ بر ۱2۰۰ میلیون ریال اجرا گردیده است

  
بررسی مستمر پروژه آبرسانی به همدان

همدان -فاطمه دی آبادی،خبرنگارجمهور-مدیرعامل شرکت آب منطقه ای همدان از 
بررسی مستمر پروژه آبرسانی به همدان خبر داد و گفت: به منظور بررسی این پروژه ، بازدید 

از کارگاه و پروژه مذکور هر ۱۰ روز یکبار به انجام می رسد.
 مهندس منصور ستوده؛ مدیرعامل شرکت آب منطقه ای همدان با بیان اینکه به منظور بررسی 
مناسب پروژه آبرسانی به شهر همدان، بازدید از کارگاه و پروژه مذکور را هر ۱۰ روز یکبار 
به انجام می رسانیم، عنوان کرد: در این بازدیدها نه تنها پروژه و وضعیت کارگاه مورد بررسی 

قرار می گیرد بلکه با پیمانکار، مشاور و عوامل پروژه نیز بحث و گفتگو می شود.
وی ادامه داد: در جلســه ای که اخیراً در بازدید از پروژه آبرسانی به شهر همدان داشتیم، 

اقدامات مهم طی ۱۰ روز اخیر مورد بررسی قرار گرفت.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای همدان با بیان اینکه اسناد مناقصه برق رسانی حفاظت 

کاتدیک در این راستا تهیه شده است، اظهار کرد: پیمانکار، آن را به مناقصه می گذارد.
ستوده با اشاره به اینکه مقرر شد تا۱۴۰ کیلومتر از این خطوط توسط مشاور و پیمانکار بازدید 
و در طول خط، شیرآلات و اتصالات باقی مانده بررسی و چک لیستی در این راستا تهیه 
شود، گفت: در این راستا اسناد مناقصه توسط پیمانکار تهیه و موارد مورد نیاز خریداری 

خواهند شد.
وی خاطرنشان کرد: هم چنین قرار شد تا بارگیری و حمل لوله های قطعه اول و اسناد مناقصه 
توسط مشاور طی یک هفته تهیه و به کارفرما تحویل داده شود تا شرکت آب منطقه ای همدان 

نیز با شرکت آبفای کشور برای تامین اعتبار مناقصه خرید لوله وارد کار شود.
ستوده با تصریح بر اینکه کارگاه جدیدی توسط قرارگاه خاتم الانبیا در محل سد تالوار تجهیز 
شده و نیروها و ماشین آلات مستقر شده اند، اظهار کرد: پیمانکاران تصفیه خانه نیز در قالب 

۴ اکیپ برای تکمیل کلاریفایر حضور دارند.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای همدان با بیان اینکه جلساتی با آبفای کشوری برای بازنگری 
طرح اصلی برگزار شده است، گفت: در فاز اول قرار شد یک مدول از تصفیه خانه با ظرفیت 

یک هزار و ۸۰۰ لیتر در ثانیه طراحی و در پیش گرفته شود

  برنامه های رشد اقتصادی آذربایجان شرقی
 در حوزه آب و کشاورزی 

تبریز- امیدمحمدزاد،خبرنگاراقتصادسرآمد-برنامه های رشد اقتصادی و مگاپروژه های 
آذربایجان شرقی در حوزه های آب و کشاورزی در اتاق تبریز بررسی شد.

، جلسه بررسی برنامه های رشد اقتصادی و مگاپروژه های آذربایجان شرقی در حوزه های 
آب و کشاورزی قبل از ظهر یکشنبه در اتاق تبریز برگزار شد.

در این جلسه که با حضور مهندس اکبر فتحی رئیس سازمان جهادکشاورزی استان آذربایجان 
شرقی ، رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی آذربایجان شرقی، مسئولان حوزه های 
اقتصادی، فعالان بخش خصوصی و اساتید دانشگاهی برگزار شد، در خصوص برنامه های 
پیش بینی شده برای رشد اقتصادی استان و همچنین مگاپروژه های استان، توضیحاتی از 

سوی رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی آذربایجان شرقی ارائه شد.
یونس ژائله، رییس اتاق تبریز نیز در این جلسه از ضرورت نظرخواهی از بخش خصوصی 
در برنامه های اقتصادی استان سخن گفته و بر همراهی بخش خصوصی برای بهبود اقتصاد 

استان تاکید کرد.
در این جلسه همچنین فعالان بخش خصوصی و اساتید دانشگاهی نیز نظرات خود در 

خصوص موضوع جلسه را بیان کردند.

مدیرکل بنیاد مسکن استان:
 مقاوم سازی  ۷۷ درصد واحدهای روستایی

 شهرستان جم مقاوم 

بوشهر -سهیلا کرمپورنیا ،خبرنگاراقتصادسرآمد-مدیرکل بنیاد مسکن استان بوشهر گفت: 
۶هزار و ۸۱۸ واحد مسکونی روستایی در شهرستان جم این استان وجود دارد که ۷۷ درصد 

از آنها مقاوم سازی شده است
علیرضا مقدم در بازدید از روستای کوهچر از توابع بخش مرکزی شهرستان جم افزود: در 
زمان حاضر یکهزارو ۵۵۰ واحد مسکونی معادل 2۳ درصد در این شهرستان غیر مقاوم 

هستند که باید مقاوم سازی شوند.
وی با اشاره به وضعیت روستا و نامقاوم بودن تعدادی از خانه های آنها به مدیر بنیاد مسکن 
شعبه شهرستان جم دستور داد وضعیت خانواده های نیازمندی که توان مشارکت مالی برای 

احداث واحد ندارند را بررسی کند.
مقدم گفت: برای مقاوم سازی واحدهای مسکونی ۱۰۰ میلیون تومان تسهیلات مسکونی 
با کارمزد پنج درصد و ۳۰ میلیون تومان کمک بلاعوض پرداخت می شود که با توجه به 
وضعیت روستای کوهچر و در راستای پیشگیری از بروز حوادث در زمان وقوع بلایای 

طبیعی این تسهیلات با فوریت پرداخت شود.

 طرح جامع ساماندهی گلزار شهدای خرم آباد تهیه می شود 
خرم آباد -سبحان حبیبی،خبرنگاراقتصادسرآمد-ایثار و شهادت به عنوان یک فرهنگ متعالی 
از جمله  عالی ترین مفاهیم الهی است که تنها انسان های متعهد به این مقام می رسند، در تمام 
جوامع بشری، ارزش هایی وجود دارد که بنیان اصلی فرهنگ آن جامعه را تشکیل می دهند 
و از اهـمیت و جایگاه  فراوانی برخوردار هستند و خوشبختانه ایران بیش از هر جای دیگری  
افتخار داشتن ارزش هایی همچون ایثار و شهادت که در کمتر جایی دیده می شود را دارد 
به گونه ای که هیچ نقطه  ای از ایران اسلامی نیست که عـطر و نور شهادت و همچنین  خاطره 
حماسه  های شهدا وجود نداشته باشد چرا که انقلاب اسلامی حیات، شکوه، پایداری و 

بالندگی خود را از این فداکاری ها و گذشت ها دارد.
امروز همه ما موظف هستیم به سهم خود جهت ترویج  فرهنگ ایثار و شهادت به عنوان یک 
فرهنگ عاشورایی تلاش کنیم اما با پایان یافتن جنگ، متاسفانه این روزها بسیاری سازمان ها 
وظیفه خود را در این زمینه تمام شده دانستند و سرگرم کارهای روزمره شدند و تنها  تعداد 

انگشت شـماری از نهادها و سازمان ها خـود را در این زمینه مسئول می دانند.
با توجه به اهمیت  ساماندهی و رفع مشکلات گلزار شهدا  استان لرستان شامگاه شنبه جلسه 

ساماندهی گلزارهای شهدا استان لرستان در معاونت عمرانی استان برگزار شد.
احمد رضا دالوند  معاون عمرانی استاندار لرستان در حاشیه جلسه ساماندهی گلزارهای  
شهدا استان اظهار داشت: با توجه به بازدید استاندار استان از گلزار شهدای شهر خرم آباد 

جلسه ای با حضور دستگاه های اجرایی مربوطه برگزار شد.
وی افزود: در جلسه مذکور تصمیم گرفته شد جلساتی به صورت مستمر در راستای رفع 
مشکلات ساماندهی  گلزار های شهدای سراسر استان برطرف شود همچنین با توجه به 
بازدید استاندار از گلزار شهدای مرکز استان بنا شد یک طرح جامع جهت ساماندهی گلزار 

شهدای خرم آباد تهیه و براساس این طرح مسائل و مشکلات آن برطرف شود. 

خبر خوش شهردار گرگان: 
مدت زمان صدور پروانه های ساختمانی 

کاهش یافت

 گرگان،آذریِ-خبرنگاراقتصادسرآمد-شهردار گرگان از کاهش 
محسوس مدت زمان صدور پروانه های ســاختمانی از سوی 

شهرداری خبر داد.
 مهندس محمدرضا سبطی در سی و ششــمین جلسه شورای 
اسلامی شهر ابتدا به فرایند اجرای سازه میدان ورودی گرگان اشاره 
کرد و گفت: فراخوان طراحی المِان میدان بسیج آماده شده و اکنون 

مراحل اجرایی آن در حال انجام است.
 سبطی با بیان اینکه بازدیدهای مستمری از تجهیزات و سازه های 
شهری صورت می گیرد، اظهار داشت: بخشی از نابسمانی هایی که 
در تجهیزات شهرداری وجود دارد مربوط به مسائل حقوقی است 
که در حال پیگیری رفع آن هستیم.  وی با تاکید بر تسریع در فرایند 
خدمت رسانی بیان کرد: در حوزه خدمات رسانی شهرسازی، مدت 
زمان فرایند اداری صدور پروانه های ساختمانی به یک هفته کاهش 
یافته که حاصل تلاش همکاران سختکوش ما در شهرداری بوده 
است.  شهردار گرگان ادامه داد: این کاهش مدت درحالی صورت 

گرفته که پیشتر این فرایند بین دو تا چهار ماه به طول می انجامید.
 سبطی در ادامه به فرایند هوشمندسازی راه های ارتباطی سنتی اشاره 
و بیان کرد: طرح شهرداری بدون کاغذ را آغاز کرده ایم و برنامه ریزی 

آن در حوزه فناوری اطلاعات در حال انجام است.
 وی در پایان به واگذاری پارک جنگلی النگدره نیز اشــاره کرد و 
گفت: موضوع واگذاری النگدره بر اساس وظیفه صیانت از حقوق 
شهرداری انجام شد و اکنون تعاملات ما با اداره کل منابع طبیعی 

استان بسیار خوب است و همکاری های لازم را باهم داریم.

افزایش ۹۷ درصدی حریق در عرصه های 
منابع طبیعی گلستان

گرگان،آذریِ-خبرنگاراقتصادسرآمد-مدیرکل منابع طبیعی و 
آبخیزداری گلستان گفت: در سال ۱۴۰۰ نسبت به سال قبل، تعداد 
آتش سوزی در عرصه های منابع طبیعی گلستان ۹۷ درصد و از نظر 

میزان سطح دچار حریق ۶۷ درصد افزایش یافته است.
عبدالرحیم لطفی در گفتگو با خبرنگاران اظهارکرد: از سال گذشته 
با خشکی شدید و کاهش بارندگی ۳۸ درصدی درگلستان روبرو 
بودیم و این شرایط تا اواخر تابستان امسال ادامه داشت.مدیرکل 
منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان افزود: این عوامل سبب خشکی 
کف جنگل ها و مراتع شده و شرایط را برای حریق آماده می کرد و 
نفوذ متعدد جریانات گرم جنوبی و بی احتیاطی مردم، این شرایط 
راتشدید می کرد.وی بیان کرد: در سال ۱۴۰۰ نسبت به سال قبل، 
تعداد آتش ســوزی های منابع طبیعی ۹۷ درصد و از نظر میزان 
سطح دچار حریق ۶۷ درصد افزایش یافته است.لطفی اضافه کرد: 
منابع طبیعی در آتش سوزی های سال جاری نسبت به سنوات قبل، 
آمادگی بیشتری برای مقابله داشته و کم بودن خسارت نسبت به 
افزایش تعداد حریق خود گواه این مساله است.مدیرکل منابع طبیعی 
و آبخیزداری گلستان گفت: بسیاری از تجهیزات و ماشین آلات 
منابع طبیعی در آتش سوزی های مستهلک شده و نیازمند بازسازی 
هستند و در سال جاری در حوزه حریق، اعتبار خوبی نداشتیم و از 

سایر ردیف های اعتباری استفاده کرده ایم.

سرپرست اداره کل تبلیغات اسلامی استان:
 فعالیت های فرهنگی و تبلیغی

 در آذربایجان شرقی با محوریت مردم 
برگزار می شود

تبریز- امیدمحمدزاد،خبرنگاراقتصادسرآمد-سرپرست اداره کل 
تبلیغات اسلامی آذربایجان شرقی گفت: فعالیت های فرهنگی 

و تبلیغی در آذربایجان شرقی با محوریت مردم برگزار می شود.
، حجت الاسلام و المسلمین سید محمود حسینی در جلسه شورای 
فرهنگی اداره کل تبلیغات اسلامی آذربایجان شرقی با تاکید بر 
ضرورت نقش آفرینی مــردم در فعالیت های فرهنگی و تبلیغی 
گفت: اداره کل تبلیغات اسلامی آذربایجان شرقی در راستای راهبری 
زیست بوم فرهنگی باید در کنار دیگر فعالان و نهادهای فرهنگی 

باشد و برای اعتلای فرهنگی جامعه تلاش کند.
وی با اشاره به اینکه تلاش می کنیم رسالت خود را به خوبی انجام 
دهیم، ادامه داد: نقش آفرینی مردم در فعالیت های تبلیغات اسلامی 
باعث تحول آفرینی و وحدت خواهد شد. حسینی افزود: ما نیز 
تلاش می کنیم با نیازسنجی در جامعه و ارائه طرح ها باتوجه به ذائقه 
مردم، بتوانیم آنچه که در سند تحول مطالبه سازمان تبلیغات اسلامی 
کشور است، پیاده نماییم. سرپرســت اداره کل تبلیغات اسلامی 
آذربایجان شرقی سپس به درپیش بودن ایام الله دهه فجر اشاره کرد 
و گفت: برنامه های دهه فجر نیز باید با برنامه ریزی قبلی به صورت 

پرشور و باشکوه با حضور و نقش آفرینی مردم برگزار شود.
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اخبار

با حضور ۱۱۰ برند معتبر در اصفهان؛

 نمایشگاه تأسیسات سرمایشی
 و گرمایشی برگزار می شود

اصفهان-ســمیه کربلایی،خبرنگاراقتصادســرآمد-  نشست 
هم اندیشی بیستمین نمایشگاه بین المللی تجهیزات و تأسیسات 
سرمایشی و گرمایشی اصفهان در حالی برگزار شد که قرار است این 
نمایشگاه در روزهای یازدهم تا پانزدهم بهمن ماه و با حضور حداقل ۱۱۰ 

برند و شرکت معتبر از سراسر کشور برپا شود.
نمایشگاه تجهیزات و تأسیسات سرمایشی و گرمایشی اصفهان یکی 
از باکیفیت ترین نمایشگاه های این استان در حوزه زیرساختی به شمار 
می رود که به صورت سالانه، برندهای معتبری از سراسر کشور را در کنار 

یکدیگر جمع می کند.
مدیرعامل و عضو هیئت مدیره نمایشگاه بین المللی اصفهان در نشست 
هم اندیشی برپایی این نمایشگاه گفت: نمایشگاه بین المللی اصفهان در 
این دوره از نمایشگاه تلاش می کند برای شرکت های حاضر شرایطی 
فراهم آورد که به بازارهای جدید دست پیدا کنند و با فراغ بال بیشتری به 

توسعه بازار بپردازند.
علیرضا مرتضوی با تأکید بر اینکه تلاش برای حضور شرکت های معتبر 
از اصلی ترین اولویت های برپایی نمایشگاه است، افزود: کیفیت یک 
نمایشگاه با مساحت آن نمایشگاه سنجیده نمی شود، بلکه اصل، بر حضور 
برندهای مطرح و با کیفیت است. در این راستا، تاکید داریم که حضور 

شرکت های دانش بنیان بر کیفیت نمایشگاه ها می افزاید.
وی با بیان اینکه حضور هیئت های تجاری از داخل و خارج کشــور 
در نمایشگاه موضوع بسیار مهمی اســت، ادامه داد: بازرگانان همواره 
شرایط رونق و توسعه کســب وکار را فراهم می کنند، بنابراین حضور 
آنها در نمایشگاه، یک موضوع بسیار مهم محسوب می شود؛ همچنین 
از تمامی سفیران کشورهای مختلف حاضر در جمهوری اسلامی ایران 
دعوت کرده ایم از این نمایشگاه بازدید کنند. این موضوع به توسعه بازار 

شرکت های حاضر در کشورهای مختلف کمک می کند.
مدیرعامل شــرکت تعاونی کارکنان نمایشگاه بین المللی اصفهان که 
برگزاری بیستمین نمایشگاه تجهیزات و تأسیسات سرمایشی و گرمایشی 
را بر عهده دارد نیز در این نشست، گفت: در این نمایشگاه ۱۱۰ شرکت 
از استان های اصفهان، تهران، خراسان رضوی، فارس، آذربایجان شرقی، 

البرز، همدان و چهارمحال و بختیاری حضور خواهند داشت.

 شیراز-توانایی،خبرنگاراقتصادسرآمد-سرپرســت دانشگاه 
علوم پزشکی شیراز با بیان اینکه بهترین نوع واکسن در دسترس 
ترین آن اســت به برخی کمبودها در زمینه واکسن آسترازنکا اشاره 
کرد و افزود: تامین این نوع واکسن در هفته پیش رو انجام می گیرد و 

کمبودهای آن رفع خواهد شد. 
 ســید وحید حســینی در گفت و گو با خبرنگاران با اشاره به اینکه 
اولویت دریافت این واکسن برای افرادی است که دُز سوم را دریافت 
می کنند ادامه داد : افرادی که نیاز به استفاده از گذرنامه دارند یا سفر 
خارجی در پیش دارند یا امکان استفاده از سایر واکسن ها برای آنان 
میسر نیست و در معرض خطر قرار دارند از این نوع واکسن که اهدایی 

ژاپن است استفاده خواهند کرد.
او با بیان اینکه مجموعه سلامت کشور طی حدود دو سال گذشته با 
بحرانی دشوار مواجه بوده است، برآیند کلی این تلاش ها برای مقابله 
با کرونا را مثبت دانست و افزود: بر اساس آمارهای کشوری، فارس 
در بسیاری از شاخص ها از شرایط مناســبی برخوردار بوده که این 
موضوع حاصل تلاش جمعی است و اصحاب رسانه نیز با تلاش خود 
در تنویر افکار عمومی و افزایش آگاهی جامعه نسبت به این بیماری، 

سهیم هستند.
حسینی دستاورد مهم این آگاهی بخشی را جلب مشارکت مردم استان 
در رعایت اصول بهداشتی و همکاری با حوزه سلامت عنوان کرد و 
گفت: همه ما نیازمند اطلاعات و آگاهی هستیم و اصحاب رسانه در 
حدود دو سال گذشته، رسالت حرفه ای خود را به طور دقیق و با تکیه 

بر علم، به بهترین نحو انجام دادند و همراه مردم و مجموعه سلامت 
بودند.

او گفت: یکی از تفاوت های فارس با سایر استان ها، مدیریت صحیح 
تخت های بیمارستانی بود که تلاش شــد همه بیمارستان ها درگیر 
کرونا نباشند و با اختصاص چند بیمارستان به بیماران کرونا، چرخه 
ارائه دیگر خدمات درمانی در ســایر بیمارستان ها به مردم و بیماران 

متوقف نشود.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز در ادامه به آمارهای موجود 
در این زمینه پرداخت که در ۹ ماه گذشــته، به بیش از یک میلیون و 
۷۰۰ هزار بیمار غیر کرونا در مراکز درمانی و بیمارستان های استان 
ارائه خدمت شده و نشان می دهد روند ارائه سایر خدمات درمانی در 

بیمارستان های غیر کرونا، همچون گذشته تداوم داشته است.
محمدجواد راعی معاون غذا و داروی دانشــگاه هم در این نشست 
چالش های توزیع دارو در استان و مســایل مربوط به شرکت های 
پخش دارویی را مطرح و راهکارهــای ممکن برای رفع آنها را مورد 

تبادل نظر قرار داد.
او در این نشست با اشاره به شرایط ویژه استان فارس به عنوان قطب 
پزشکی جنوب کشور و وجود متخصصان برجسته که با افزایش بار 
مراجعه بیماران از دیگر استان ها به فارس همراه بوده است، اظهار کرد: 
از شرکت های پخش دارو در استان انتظار می رود که به صورت ویژه 
نسبت به تامین و توزیع دارو به تمام نقاط استان، همکاری موردنیاز 

را داشته باشند.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی شیراز:

کمبود واکسن آسترازنکا در فارس رفع می شود


